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De kerstboom, 
die staat niet op de voorpagina van dit 
nummer. Gelukkig is dit VakcentrumNieuws 
wel feestelijk. Veel positieve  berichten staan 
erin. Over de resultaten van onze lobby 
tegen territoriale leveringsbeperkingen. 
Over ondernemers, die niet kampen met 
personeelstekorten. Een rapportage 
over een inspirerende bijeenkomst met  
franchisenemersverenigingen. En natuurlijk 
onze SUPER STEUN campagne. Onze ZO2Z 
winnaar 2023/2024 Froukje Mulder mocht  
de SUPER STEUN krant aanbieden aan  
Mark Rutte. Dit gebeurde op de feestelijke  
Dag van de Ondernemer, georganiseerd door 
onze koepel MKB-Nederland. 

Iets minder feestelijk, maar toch goed 
nieuws is een beetje uitstel van een nieuwe 
registratieplicht. Goede tips voor uitstootvrij 
vervoer en digitale aangifte winkeldiefstal 
met de mogelijkheid camerabeelden mee te 
sturen. Allemaal resultaten om even bij stil te 
staan.  

Het jaar is bijna voorbij. Natuurlijk, ondanks 
veel mooie resultaten is het een zwaar jaar 
voor ondernemers. Een tsunami aan wetgeving 
komt over ons heen, terwijl vermindering van 
regeldruk is beloofd. Het verdienmodel staat 
sterk onder druk, de kosten blijven toenemen. 

Heel veel consumenten onderschrijven 
inmiddels de MEERwaarde van de zelfstandig 
ondernemer. Maar nog meer klanten, doen 
toch wel graag hun boodschappen over 
de grenzen. Nu kunnen we bij de pakken 
gaan neerzitten, maar laten we samen door 
blijven knokken en kijken welke kansen de 
feestmaand ons biedt. Laten we ook blij zijn 
met kleine dingen. Ik werd afgelopen week 
blij, toen ik na een dag intensief overleg over 
het wegnemen van barrières in de interne 
markt, even ging uitwaaien op de Grote Markt 
in Brussel. Daar zag ik hem wel, in een paarse 
Vakcentrumgloed: de kerstboom.

mr. Patricia E.H. Hoogstraaten RAE
directeur
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Patricia Hoogstraaten was er bij.  
“Het Vakcentrum dringt al jarenlang aan op 
het opheffen van de territoriale leverings-
beperkingen. Ik ben dan ook blij dat de 
minister het initiatief heeft genomen tot het 
onderzoek en dat ze nu steun zoekt in Brussel. 
Dit probleem moet  immers Europees aange-
pakt worden.  Vandaar dat het ministerie alle 
belanghebbenden  woensdag in Brussel had 
uitgenodigd voor overleg.”

De meest voorkomende leveringsbeperking 
is volgens het onderzoek dat inkopers ‘een 
dwingende doorverwijzing naar de  Nederlandse 
vestiging van de leverancier’ krijgen.  
Met  andere woorden, in het buitenland inkopen 
wordt onmogelijk gemaakt. 
Ook de richtlijnen (EU-taaleisen) met  betrekking 
tot etikettering kunnen misbruikt worden. 
Door producten niet te willen leveren met een 
Nederlandstalig etiket mogen die in Nederland 
ook niet verkocht worden. 

TWEE OPLOSSINGEN
Ecorys en de minister onderschrijven de eerder, 
onder andere door het Vakcentrum, genoemde 
oplossingsrichtingen.

• Verbod op inkoopbeperkingen 
Een EU-verbod op inkoopbeperkingen kan 
door de huidige EU geoblocking verorde-
ning aan te passen. Webwinkels zijn al 
verplicht om ook te leveren aan consu-
menten uit andere Europese landen. Deze 
verplichting zou uitgebreid kunnen worden 
zodat het ook voor winkeliers makkelijker 
wordt over de grens in te kopen. 

• Aanpassing etikettering 
Door op een etiket een qr-code te 
plaatsen, kan een consument altijd 
de  productinformatie in de eigen 
taal  opvragen. Ook dit vraagt om een 
 aanpassing van EU-wetgeving. 

PROBLEEM DUIDELIJK,  
OPLOSSING DUURT NOG
De minister geeft aan dat de oplossings-
richtingen duidelijk zijn. Er is ook Europese 
steun: “Ik heb het onderwerp samen met mijn 
Belgische en Luxemburgse collega-minstersop 
de Europese agenda gezet. En ook uit landen 
zoals Oostenrijk en Tsjechië komen signalen 
over deze problematiek.”  Toch verwacht het 
 ministerie dat een en ander niet snel geregeld 
is. "De Europese Commissie lijkt open te 
staan om territoriale leveringsbeperkingen 
mee te nemen in een herziening van het ‘retail 
eco systeem". Maar, zo stelt het ministerie, op 
korte termijn hoeft geen wetgevingsvoorstel 
verwacht te worden gezien de komst van een 
nieuwe Europese Commissie in 2024.

OP DE AGENDA HOUDEN
Voor Patricia Hoogstraaten is de opdracht dan 
ook duidelijk. “We moeten dit onderwerp onder 
de aandacht blijven houden. Het zou ook goed 
zijn als in ieder geval de Benelux de mogelijk-
heid tot regelgeving onderzoeken. Dan wordt de 
noodzaak in Brussel nog duidelijker.”

Minister EZK zoekt Europese steun voor aanpak

Onderzoek bevestigt: hogere prijzen 
door leveringsbeperkingen
Afgelopen woensdag heeft demissionair minister Adriaansens van Economische Zaken en 
 Klimaat in Brussel een rapport gepresenteerd over de ‘Territoriale leveringsbeperkingen’.
Uit onderzoek in opdracht van de minister blijkt dat Europese fabrikanten en leveranciers onder
nemers belemmeren hun inkopen over de grens te doen. Hierdoor zijn producten in Nederland 
duurder, maken ondernemers minder winst en is het productaanbod beperkter, zo constateert 
onderzoeksbureau Ecorys. Adriaansens zoekt nu steun om de leveringsbeperkingen Europees 
aan te pakken. 
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Jumbo Harald & Ilse van Beek, Panningen

Geen personeelstekort door omdenken
Jumbo Harald & Ilse van Beek in Panningen 
is dit jaar verkozen tot het Beste Leerbedrijf 
nadat het bedrijf eerder al werd uitgeroepen 
tot winnaar van de sector Entree. Deze 
bijzondere erkenning kwam niet helemaal 
uit de lucht vallen. Al sinds het begin van hun 
supermarktcarrière in 2004, werken Harald en 
Ilse veel met BBL’ers (Beroepsbegeleidende 
Leerweg; een combinatie van leren en betaald 
werken). Voor Harald en Ilse biedt dit veel 
voordelen. Personeelstekorten kennen zij 
bijvoorbeeld niet. Geen wonder dat collega’s 
en het hoofdkantoor van Jumbo zelf veel 
interesse tonen.

Harald en Ilse werkten altijd al met een groot 
aantal BBL’ers. Ze hadden weliswaar de nodige 
ervaring maar zagen vanaf 2018-2019 de aan-
tallen BBL’ers van de reguliere MBO Retailoplei-
dingen toch gestaag afnemen. “In de zomer van 
2021, na de coronalockdown, maakten we ons 
echt zorgen over de bezetting. We zijn daarover 
samen gaan brainstormen en kwamen tot de 
conclusie dat we een professionaliseringsslag 

moesten maken om jongeren met afstand tot 
de arbeidsmarkt te helpen volwaardig onder-
deel van ons team te worden”, legt Harald uit. 
“Enkele jongeren uit deze doelgroep waren bij 
ons al aan het werk met hulp van een jobcoach 
en we merkten dat er in ons team verschil-
lende collega’s zijn die het goed lukte deze 
jongeren te begeleiden. Vervolgens zijn we het 
gesprek aangegaan met de gemeente die direct 
 enthousiast was. Samen met de gemeente 
en de jobcoach-organisatie zijn we een pilot 
gestart met als doelstelling om binnen een half 
jaar het aantal jongeren uit deze doelgroep te 
laten doorgroeien naar tien. Dat lukte. Voor 
ons een teken dat als je hier tijd en energie 
in steekt, je daar uiteindelijk de vruchten van 
plukt.”

ELKE JONGERE WORDT GEKOPPELD  
AAN EEN ‘HARRIE’
Jumbo Harald & Ilse van Beek richt zich met 
name op jongeren die uitstromen uit praktijk-
onderwijs of voortgezet speciaal onderwijs, 
of op jongeren die om een andere reden geen 

middelbaar schooldiploma hebben. Deze 
groep is groot volgens Ilse. Zo werken er ook 
enkele jongeren waarvan eerder op het speciaal 
onderwijs werd aangenomen dat zij later alleen 
in de dagbesteding terecht konden. “De praktijk 
leert ons dat als je jongeren goed begeleidt in 
een takenpakket en werktijden geheel op maat 
maakt, ze vaak verder komen in hun ontwikke-
ling dan aanvankelijk werd gedacht”, aldus Ilse.
Elke jongere wordt gekoppeld aan een ‘Harrie’ 
(Hulpvaardig, Alert, Rustig, Realistisch, Instrue-
rend en Eerlijk). Dat is een ervaren, vaste mede-
werker die voor deze job eerst een tweedaagse 
training heeft gevolgd en ook continu wordt 
ondersteund door de externe jobcoaches. De 
training leert vooral ‘omdenken’: kijk wat de 
mogelijkheden zijn van iemand, niet wat de 
onmogelijkheden zijn. 
“De jongeren die via het leer-, ontwikkeltraject 
bij ons binnenkomen, beginnen met kleine 
taken en korte diensten en de Harrie staat 
letterlijk en figuurlijk naast hem/haar. Gaat dit 
goed, dan ga je verder bouwen”, legt Harald uit. 
“Kleine stapjes. Bij de een mondt dat uit tot 

Team Jumbo Harald & Ilse van Beek 
wensen u fijne feestdagen 
en een voorspoedig nieuwjaar
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een reguliere baan binnen ons team, met alle 
voorkomende taken, bij de ander blijft het een 
baan op maat. Ook dat is goed. Deze jongeren 
hebben vaak al heel wat meegemaakt en vooral 
gehoord wat ze niet kunnen. De basis is een 
zachte landing in het bedrijf en ze het gevoel te 
geven deel uit te maken van onze ‘familie’. Met 
de groei in hun ontwikkeling zie je vaak ook het 
gevoel van eigenwaarde groeien. Dat is echt 
prachtig om te zien”, aldus Ilse. “Veel van deze 
jongeren gaan na het ‘landen’ ook echt leren in 
het MBO. Een Entreeopleiding (MBO niveau 1) 
opent de deur naar reguliere MBO opleidingen 
of praktijkverklaringen (wanneer het theoreti-
sche gedeelte van de opleiding te hoog gegre-
pen is). Mede dankzij de inzet van deze nieuwe 
groep medewerkers krijgen we de bezetting 
nu makkelijker rond en dat geeft ons ook meer 
rust. Daarbij zijn het ook hele loyale krachten, 
die we niet zomaar weer zien vertrekken.”

WE ZIJN GEEN SOCIALE WERKPLAATS
De verkiezing tot Beste Leerbedrijf heeft veel 
publiciteit gegenereerd. Klanten reageren heel 
positief en zijn dankbaar dat Jumbo Harald & 
Ilse van Beek deze sociaal-maatschappelijke 
rol vervult. Voor sommige klanten is het zelfs 
reden voor deze supermarkt te kiezen. “Onze 
aanpak werkt. Wij hebben geen personeels-
tekorten meer maar we krijgen wel veel open 
sollicitaties van jongeren die moeilijk aan het 
werk komen”, aldus Harald.
“De mensen zijn er dus en dat geldt voor elke 
gemeente. Dat potentieel kun je benutten, 
mits je er zelf tijd en energie in steekt”, vervolgt 
Ilse die zegt dat er veel interesse is van andere 

collega’s in hun aanpak. Vaak positief, soms 
ook wat argwanend. “’Ik ben toch geen sociale 
werkplaats’, horen we weleens. Dan leggen we 
het nog eens uit en vertellen dat onze aanpak 
ook bedrijfseconomische waarde heeft. Je hebt 
namelijk een hogere bezetting op de werkvloer 
terwijl deze mensen niet voor 100% op de 
loonkosten drukken”, legt Harald uit  “Maar het 
allerbelangrijkst is toch dat je dit vanuit je hart 
doet. Het is allereerst goed voor de jongeren 
zelf, goed voor de gemeenschap en ja, het is 
ook goed voor ons. Ook het hoofdkantoor van 
Jumbo is inmiddels zeer geïnteresseerd in onze 
aanpak en recent is demissionair-minister 
Robbert Dijkgraaf van Onderwijs, Cultuur en 
Wetenschap bij ons op bezoek geweest om 
hierover te praten. Dan doe je toch iets goeds, 
denk ik dan.”

SUPER SUPERMARKT KEURMERK
Gezien het voorgaande is het haast vanzelf-
sprekend dat Jumbo Harald & Ilse van Beek 
het Super Supermarkt Keurmerk draagt. “Ja, 
dit keurmerk zit ons als gegoten en houdt ons 
bij de les. Het is een objectief meetinstru-
ment. Wat doe je goed, wat kun je verbeteren? 
Onderwerpen als lokale betrokkenheid (dankzij 
de Spek de Kas-actie ging er onlangs weer 
bijna € 40.000 naar 98 lokale verenigingen 
en scholen), lokaal assortiment en stimule-
rend personeelsbeleid sprongen er echt uit 

bij de laatste rapportage”, aldus Harald. “Op 
duurzaamheid echter moesten we nog slagen 
maken en hebben dat inmiddels ook gedaan. 
We zijn met de afvalstromen aan de slag ge-
gaan, hebben energiebesparingsmaatregelen 
doorgevoerd. Binnenkort kunnen we zonnepa-
nelen op ons dak gaan leggen, waarmee we het 
energieverbruik met circa 30% terugdringen. De 
derving door voedselverspilling is gedaald van 
0,8% naar 0,5% sinds we met Jumbo’s Samen 
Tegen Verspillen zijn gestart. En dat draait ook 
om serieus veel geld.”

VOLGEND JAAR OPENEN WE EEN GIFTCLUB
Jumbo Harald & Ilse van Beek heeft een v.v.o. 
van 1400 m2. Er wordt een flinke omzet per m2 
gedraaid en het volume blijft tot nu toe goed 
op peil. Graag zouden ze willen uitbreiden, 
maar dat is op deze locatie niet mogelijk. Toch 
is er een alternatief: het pand van de buren 
is gekocht en vanaf februari 2024 komt daar 
een Giftclub; een zogenaamde ‘gemakszaak’. 
“We breiden onze service verder uit door een 
samenwerking met verschillende pakketdien-
sten en klanten kunnen in de Giftclub pasfo-
to’s laten maken. We gaan loterijproducten, 
wenskaarten, lectuur, rookwaren en - de naam 
zegt het al - een mooi assortiment cadeau-
artikelen verkopen”, vertelt Harald tot slot. “Als 
de Giftclub open is, gaan we vervolgens de 
supermarkt verbouwen. De vrijgekomen meters 
van assortimenten die we naar de Giftclub 
verplaatsen, gaan we gebruiken om het aanbod 
van met name versproducten en maaltijden 
verder te vergroten. Ook krijgt het kassapark 
een ruimere opzet.”

VAKCENTRUM | NIEUWS4



VAKCENTRUM | NIEUWS 5

Franchisenemers
Netwerk
Nederland

BEHOEFTE AAN KENNISDELING EN LOBBY
Uit een onderzoek dat FNN deed onder 
franchise nemersverenigingen bleek een 
 duidelijke behoefte aan kennisdeling en 
belangenbehartiging. Verenigingen willen 
meer  kunnen profiteren van elkaars kennis en 
 ervaring. Met name de mate van inspraak en 
overleg zijn daarbij belangrijke  onderwerpen. 
Het overleg tussen franchisenemers en 
franchise gever is dankzij de wet Franchise 
wel verbeterd maar wordt nog op zeer ver-
schillende manieren ingevuld.  Belangrijke 
onderwerpen voor de verenigingen blijven de 
‘afgeleide formule’, goodwill, drempel waarde 
en het conditiestelsel. Daarnaast bleek dat 
franchisenemers verenigingen nog nauwelijks 
betrokken worden bij het opstellen van het pre-
contractueel informatiedocument. In dat docu-
ment moet alle informatie worden vermeld die 
relevant is voor een potentiële  franchisenemer.

EVALUATIE VAN WET FRANCHISE
Patricia Hoogstraaten, voorzitter van het FNN, 
benadrukte dat er veel werk afkomt op de 
franchise nemersverenigingen. In 2024/2025 
gaat de evaluatie van de wet Franchise lopen. 
Dan moet worden beoordeeld of de wet doel-
treffend is, wat de effecten in de praktijk zijn 
en hoe de wet van invloed is op innovatie en de 
samenwerking in de sector. “Er komen dus veel 
vragen op ons af en een woud aan informatie 
die verwerkt moet worden. Daar moeten we 
volop in samenwerken.”

FNLAB VOOR KENNISDELING
Om het delen van kennis en ervaringen 
te  faciliteren wordt FnLab opgezet. Alle 
 verenigingen die aanwezig waren op de 
 bijeenkomsten gaven aan een bijdrage te willen 
leveren aan FnLab. Aansluiting van FnLab 
en zo  meedenken en informatie delen is ook 
nog  mogelijk voor verenigingen die niet bij de 

Franchisenemers enthousiast over inzet 
Franchisenemers Netwerk Nederland
Onlangs kwamen ruim 30 franchise
nemersverenigingen bijeen op uitnodiging 
van Franchisenemers Netwerk Nederland 
(FNN). Zij vertegenwoordigden de franchise
nemers in zeer uiteenlopende formules van 
automotive tot lingerie, horeca, detailhandel 
en  (financiële) dienstverlening en zorg. De 
aanwezigen deelden kennis en ervaringen. Zij 
gaven ook aan van harte mee te willen werken 
aan vervolgstappen van FNN, met name gericht 
op de voorbereidingen voor de evaluatie van de 
wet Franchise. FNN is een initiatief van Bovag 
en Vakcentrum. Het Vakcentrum verzorgt ook 
het secretariaat.

Franchisenemers
Netwerk
Nederland

Franchisenemers Netwerk Nederland is het 
platform waar kennis en informatie wordt 
verzameld en gedeeld ten behoeve van de 
versterking van de positie van (aspirant)
franchisenemers en hun verenigingen.

Het netwerk versterkt de stem van 
franchisenemers en vertegenwoordigt de 
(belangen van) franchisenemers.

Franchisenemers Netwerk Nederland is 
namens franchisenemers gesprekspartner 
van de minister van Economische Zaken en 
Klimaat in de ontwikkeling en evaluatie van 
de wet Franchise.
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“Met de wet Franchise 
hebben jullie goud in 
handen”

prof. Ruben Houweling  
die tijdens de bijeenkomst een 
vergelijking maakte tussen de wet 
Franchise en het arbeidsrecht

introductie aanwezig waren. “Graag zelfs”, 
zo  benadrukt Patricia Hoogstraaten. “Het is 
zaak dat we zo veel mogelijk kennis delen en 
in de evaluatie zo veel mogelijk met een mond 
 spreken. We delen hetzelfde mooie bedrijfs-
model  franchise. Dat moeten we zo goed 
mogelijk voor ons laten werken”.  
 
Belangstellende verenigingen kunnen  contact 
opnemen met het secretariaat van de FNN, 
verzorgd door het Vakcentrum, op (0348) 41 
97 71 of fnn@vakcentrum.nl



AANDACHT VAN DE POLITIEK 
Belangrijk doel van de actie was het krijgen 
van hernieuwde aandacht van de politiek 
voor de positie van de lokale zelfstandig 
 supermarktondernemers. 
Op de Dag van de Ondernemer (17 november 
jl.) presenteerde Vakcentrum-bestuurslid 
Froukje Mulder een bloemlezing aan demis-
sionair minister-president Mark Rutte tijdens 
een bijeenkomst in het kader van de Dag van 
de Ondernemer. Demissionair minister van 
 Economische Zaken en Klimaat  
Micky  Adriaansens ontving een SUPER STEUN 
krant uit handen van Vakcentrum-directeur 
Patricia Hoogstraaten. 

Op de website www.supersteun.nl  
zijn reacties te lezen.
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Meer dan 10.000 consumenten hebben 
inmiddels hun steun uitgesproken voor de 
lokale zelfstandig supermarktondernemer.  
De klanten van, vooral kleinere, supermarkten 
beschreven in de SUPER STEUN kaartenactie 
hoe belangrijk de supermarkt voor henzelf,  
het dorp of het verenigingsleven is. 

FROUKJE MULDER BIJ MARK RUTTE:  
“HEB ECHT MIJN PUNTEN KUNNEN MAKEN”
Op uitnodiging van Jacco Vonhof, voorzitter  
MKB-Nederland was Vakcentrum-
hoofdbestuurslid Froukje Mulder een van de 
twee ondernemers die tijdens de Dag van de 
Ondernemer werden ontvangen in het Torentje. 

In het gesprek met de premier heeft zij alle 
punten die ze wilde bespreken ook aan de orde 
kunnen stellen.  
“Hij had oprechte belangstelling en had zich 
vooraf ook goed ingelezen, dat kon je merken. 
Bovendien stelt hij je snel op je gemak. 
Daardoor kan je makkelijk praten. Dus heb 
ik alle punten kunnen noemen die ik wilde 
noemen personeelskosten, flexibele arbeid, het 
voorgenomen verbod op verkoop van tabak.  
Mijn hele lijstje heb ik kunnen bespreken. Hij had 
ook begrip voor de positie van ondernemers. 
Het is hem duidelijk dat ondernemers door 
de bomen het bos niet meer zien als het gaat 
om regelgeving. En hij begreep dat wij ons als 
ondernemers vaak niet begrepen voelen. En 
dan gaat het niet alleen om supermarkten, we 
hadden het over alle ondernemers.”

www.supersteun.nl

actie succesvol

Consumenten spreken massaal steun uit  
voor lokale zelfstandige supermarkt

“Fantastisch wat kleine 
en grote supermarkten 
in dorpen en wijken 
doen voor samenhang, 
gezelligheid, naar 
elkaar omkijken”

Mark Rutte
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SUPER STEUN IN DE KRANT
Carlo de Neve van de Spar in Rilland haalde de 
krant met de resultaten van de SUPER STEUN. 
In de kranten BN/de Stem en de Provinciale 
Zeeuwse Courant stond een interview.
Carlo geeft aan dat het soms niet leuk meer 
is om een supermarkt uit te baten. Maar de 
reacties van de klanten in het kader van de 
SUPER STEUN actie deden hem goed. “Het is 
hartverwarmend”, zo zei hij tegen de journalist. 
Veel van de klanten gaven aan hun sociale 
contacten te verliezen als de winkel er niet meer 
zou zijn.

Publicatie :PZC Provinciale Zeeuwse Courant ed. Walcheren

Datum :18 nov 2023
cm2 :360

Regio :Walcheren
Frequentie:6x per week 

Pagina :32
AVE :€ 764,00

Bereik :34.999
Oplage:14.583

Dit artikel komt ook voor in de andere edities. Cumulatieve  AVE: € 2000,00 en oplage: 37708 en bereik: 90498 

Dit artikel is uitsluitend voor intern gebruik binnen: Vakcentrum Levensmiddelen

KRANT LEZEN MET BURGEMEESTER
Pedro van Houtem van Buurtwinkel  Magazijn 
51 In Mechelen ging op de Dag van de 
 Ondernemer in gesprek met de burgemeester 
van de gemeente Gulpen-Wittem, mevrouw 
Nicole  Ramaekers-Rutjens. Aan de hand van 
de SUPER STEUN krant werd de rol van de 
buurtwinkel besproken.

DAG VAN DE ONDERNEMER
Kandidaat-kamerlid Jean Rummenie (BBB) 
bracht in het kader van de Dag van de 
 Ondernemer een werkbezoek aan Vakcentrum-
lid Jochem van der Loos van Gransjean Wijnen 
en Delicatessen in Den Haag. 

Met Jochem en Theo Urselmann (Vakcentrum) 
en Wouter-Jan Brookman (MKB Nederland) 
sprak hij over het ondernemerschap en de 
uitdagingen.

www.supersteun.nl VAKCENTRUM | NIEUWS 7
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Schonere lucht en minder verkeersoverlast in 
de binnenstad. Om dat te bereiken, voeren 28 
grote gemeenten in Nederland vanaf 1 januari 
2025 zeroemissiezones voor stadslogistiek 
in. Dat zijn gebieden waarin alleen uitstootvrije 
bestel en vrachtauto’s mogen rijden. Heeft u 
een bestelauto die rijdt op diesel, benzine of 
gas? Dan moet u overstappen op een uitstoot
vrij alternatief. Hoe doet u dat? En waar moet 
u allemaal aan denken? 5 tips voor onderne
mers. 
 
2025 lijkt misschien nog ver weg. Toch is 
het verstandig om als ondernemer in de 
 detailhandel nu al te starten met de voorbe-
reidingen voor de overstap naar uitstootvrije 
bestelauto’s of alternatieven. Zo staat u niet 
voor verrassingen als de zero-emissiezones in-
gaan. En hoeft u geen overhaaste beslissingen 
te maken. Deze vijf tips helpen u op weg: 
 
1. DOE DE KENTEKENCHECK
Voor sommige emissieklassen is er tot 2030 
nog een overgangsregeling. Zo wil de overheid 
de overstap haalbaar maken voor alle onder-
nemers. Met de zero-emissie kentekencheck 
op www.opwegnaarzes.nl/bedrijven ziet 
u snel tot wanneer u met uw bestelauto de 
 zero-emissiezones in mag rijden.  
 
2. CHECK WELKE ELEKTRISCHE BESTELAUTO 
HET BESTE BIJ U PAST
De tool ‘Welke e-bestelbus?’ op  
www.welkeebestelbus.nl geeft u inzicht in het 
huidige aanbod elektrische bestelauto’s en 
de bijbehorende maandlasten. Zo krijgt u een 
beeld van de kosten en baten bij de overstap 
naar uitstootvrij.
 
3. MAAK GEBRUIK VAN SUBSIDIES  
EN FISCALE REGELINGEN
Er zijn verschillende subsidies en fiscale 
regelingen voor het kopen van een elektrische 
bestel- of vrachtauto. 

Op opwegnaarzes.nl/subsidies vindt u een 
overzicht van deze regelingen. Elektrisch rijden 
heeft ook nog andere financiële voordelen. 
 Volledig elektrische bestelauto’s zijn tot eind 
2024 vrijgesteld van zowel de motorrijtuigen-
belasting (MRB) als de belasting van personen-
auto’s en motorrijwielen (BPM). Verder krijgen 
elektrische bestelauto’s tot eind 2024 nog 
korting op de bijtelling. 
 
4. VERDIEP U IN DE VERSCHILLENDE 
 MOGELIJKHEDEN
Naast het overstappen op uitstootvrije 
 bestelauto's zijn er ook andere mogelijkheden. 
Levert u bijvoorbeeld goederen? Dan kunt u 
ook gebruikmaken van een stadshub. Dit zijn 
verzamelpunten voor goederen buiten de zone. 
Vanaf deze punten kunt u goederen emissievrij 
naar de eindbestemming in de binnenstad 
laten vervoeren. Of misschien is het voor u 
interessanter om over te stappen op een ander 
vervoermiddel, zoals een vrachtfiets. 
 
5. LAAT U GRATIS ADVISEREN
Een aantal gemeenten en regio’s heeft 
 logistieke makelaars die u met gratis advies 
op maat ondersteunen met de overstap naar 
uitstootvrij vervoer. Meer informatie hierover 
staat op de website van de gemeenten die een 
ZE-zone invoeren. 
 
MEER INFORMATIE
Om de leefbaarheid en het winkel- en ver-
blijfsklimaat in de stad te verbeteren en de 
overlast te beperken, stellen 28 gemeenten 
vanaf 1 januari 2025 een zero-emissiezone 
voor stadslogistiek in. Dit betekent dat bestel- 
en vrachtauto’s in deze gebieden vanaf de 
invoering uitstootvrij moeten zijn. Voor sommige 
voertuigen geldt een overgangsregeling.  
De overheid heeft een website ingericht waar u 
terecht kunt voor meer informatie:  
www.opwegnaarzes.nl.

5 tips om over te stappen naar uitstootvrij vervoer

De zero-emissiezones komen eraan
CO2-registratieplicht 
personeel uitgesteld 
tot medio 2024
Als uw bedrijf op 1 januari 2024 100 of meer 
werknemers heeft op hetzelfde KvK-nummer 
(dit kan meerdere vestigingen omvatten), bent 
u vanaf 1 juli 2024 verplicht te rapporteren 
over het zakelijke verkeer en het woon-
werkverkeer van deze medewerkers. Iemand is 
een werknemer als deze bij u in dienst is met 
een contract voor 20 of meer uur betaald werk 
per maand. Werknemers onder de 20 uur, 
gedetacheerde personen of uitzendkrachten 
hoeft u daarom niet mee te tellen.

Het advies van RVO aan winkeliers met meer 
dan 100 medewerkers is om toch per  
1 januari 2024 hier al mee aan de slag 
te gaan. Want 1 januari a.s. is en blijft 
waarschijnlijk wel de peildatum om te bepalen 
of u onder de regeling valt of niet.  
Het Vakcentrum onderzoekt nog 
mogelijkheden om de verplichtingen voor 
ondernemers verder te vereenvoudigen.

Meer informatie over wat u moet doen als 
u verplicht bent om vanaf 1 juli 2024 te 
rapporteren over het zakelijke verkeer en 
woon-werk verkeer van uw medewerkers 
vindt u op de site van RVO: 
www.rvo.nl/onderwerpen/rapportage-wpm

Heeft u nog vragen, laat het ons weten.  
U kunt ons bereiken via  
reactie@vakcentrum.nl
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De samenwerking in stads en dorpscentra 
moet beter en professioneler. Dat is de con
clusie van Platform De Nieuwe Winkelstraat 
(DNWS) en Stad & Co op basis van onderzoek 
naar centrumorganisaties. De uitkomsten 
werden 6 november gepresenteerd tijdens 
het drukbezochte landelijke congres ‘Samen 
werkt’ in het Rotterdamse WTC.

De functie van centrumgebieden verandert 
snel door transformatieopgaven, gecombineer-
de functies van wonen, werken en recreëren 
en verdere digitalisering. De opgaven waar 
centrumgebieden voor staan, worden steeds 
complexer en het aantal partijen dat betrokken 
is, groeit door bijvoorbeeld transformatie, on-
dermijning, klimaatadaptatie en nieuwe mobili-
teit. Gemeenten, pandeigenaren, ondernemers 
en partijen zoals horeca, retail, cultuur moeten 
met passende overleg- en organisatievormen 
goed en tijdig hierop in kunnen spelen en ook 
de rol van bewoners wordt steeds belangrijker. 

PRAKTISCH WERKBOEK
Op basis van het onderzoek is een praktisch 
werkboek ontwikkeld waarin zes modellen 
zijn uitgewerkt om samenwerkende partijen 
in centrumgebieden te helpen met maatop-
lossingen hun centrumorganisatie te profes-
sionaliseren. Er wordt beschreven hoe ieder 
organisatiemodel eruit ziet en welk model goed 
past bij de uitdagingen waar bijvoorbeeld uw 
centrumgebied voor 
staat. Ieder centrum-
gebied is verschillend 
en ook de mate van 

Samenwerking in dorpen en steden moet professioneler
complexiteit en de ambities per centrumgebied 
kunnen verschillen. Ook biedt het werkboek een 
handreiking voor bestaande organisaties die hun 
organisatiestructuur willen herzien én nieuw op te 
richten organisaties om stapsgewijs na te denken 
over ‘hun model’. Het werkboek ‘Samen werkt’ is 
te downloaden via www.dnws.nl/samen-werkt.

LOCATIEBELEID
Het Vakcentrum ondersteunt de missie van DNWS 
en stelt menskracht en kennis beschikbaar aan 
dit onafhankelijke platform. Wilt u meer weten 
over DNWS of een van de andere partijen op het 
gebied van locatiebeleid?  
Kijk op www.vakcentrum.nl/locatiebeleid of 
neem contact op met het Vakcentrum via (0348) 
41 97 71. Wij brengen u dan in contact met de 
juiste organisatie.

EEN HETERDAADJE, 112
Betrapt u een winkeldief op heterdaad, dan 
kunt u de verdachte aanhouden. Omdat u er 
niet op ingericht bent een verdachte vast te 
houden belt u 112. De politie komt dan zo snel 
mogelijk om de verdachte van u over te nemen. 

Als u in de gelegenheid bent kunt u, terwijl de 
politie onderweg is, al de aangifte digitaal invul-
len via politie.nl/winkeldiefstal. De agenten 
die naar u onderweg zijn, krijgen die informatie 
dan online. Na controle van de aangifte ont-
vangt u via politie.nl de ondertekende aangifte 
en wordt u geïnformeerd over de afhandeling.

WEL GEPIKT, GEEN DIEF
Als u achteraf constateert dat er gestolen is, 
kunt u direct digitaal aangifte doen. U hoeft niet 
te weten wie de dader is. 

BEELDEN MEESTUREN
Bij het doen van een digitale aangifte kunt u 
(camera)beelden meesturen. Dat helpt vanzelf-
sprekend in het onderzoek. 

MAAK EEN ACCOUNT AAN  
BIJ WWW.POLITIE.NL 
Om digitaal aangifte te kunnen doen is het wel 
nodig dat er een bedrijfsaccount wordt aange-
maakt. Via dit account kunnen dan eventueel 
verschillende medewerkers aangifte namens 
het bedrijf doen. Daarbij wordt steeds het adres 
van de winkel gebruikt. De medewerker hoeft 
zijn of haar privé-adres niet op te geven.

Heeft u nog vragen over winkeldiefstal of de 
afhandeling daarvan, neem dan contact op met 
een van onze adviseurs via  
reactie@vakcentrum.nl of (0348) 41 97 71.

Digitale aangifte scheelt tijd!

Snel aangifte doen van winkeldiefstal
Een groot aantal ondernemers kent helaas inmiddels de weg op www.politie.nl. Daar kunnen 
ondernemers digitaal aangifte doen van winkeldiefstal, zowel bij een heterdaad als achteraf.  
Het digitaal doen van aangifte scheelt tijd en maakt de informatieuitwisseling makkelijker.  
Hieronder leest u wanneer en hoe u digitaal aangifte kunt doen. 

Winkeldiefstal gaat alleen over spullen die:
• En bedoeld waren voor de verkoop;
• En tijdens openingstijden uit de winkel 

zijn gestolen. 
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Zoals ieder jaar worden op 1 januari 
aanstaande weer nieuwe of gewijzigde wetten 
van kracht. Hieronder een overzicht van enkele 
voor ondernemers relevante wetten en regels.

MINIMUMUURLOON VANAF 2024
Op 1 januari 2024 wordt het verplichte 
minimumuurloon ingevoerd. Dat is het 
minimumloon per uur. Vanaf 2024 verdwijnen 
de vaste minimum maand-, week- en daglonen. 
Vanaf 1 januari 2024 is de werkgever volgens 
de wet verplicht om werknemers per uur 
minimaal het minimumuurloon te betalen. 
Er geldt altijd 1 vast minimumuurloon voor 
alle werknemers van 21 jaar en ouder. Voor 
werknemers onder 21 jaar gelden vanaf 1 
januari 2024 vaste minimumjeugdlonen per 
uur. Deze minimumjeugduurlonen zijn afgeleid 
van het wettelijk minimumuurloon.

OMGEVINGSWET
Vanaf 1 januari geldt de Omgevingswet. 
De wet moet zorgen voor minder regels, 
een samenhangende benadering van de 
leefomgeving, ruimte voor lokaal maatwerk 
en betere en snellere besluitvorming. Door de 
Omgevingswet wordt duidelijk welke regels 
gelden in uw omgeving. Denk aan regels over 
geluid, bodemkwaliteit, regels over bouwhoogte 
of veiligheidseisen.

OPRUIMEN AFVAL ROND UW BEDRIJF
Uw gemeente kan vanaf 1 januari 2024 
bepalen wat u moet doen om de omgeving 
van uw bedrijf schoon te houden. Zo kan de 
gemeente beter inspelen op lokale problemen 
met zwerfafval. De regels komen in een 
omgevingsplan; een onderdeel van de nieuwe 
Omgevingswet. 

Voor 2032 moeten gemeenten met nieuwe 
regels komen. Totdat de gemeente nieuwe 
regels heeft gemaakt, is een ondernemer 
verplicht zwerfafval in een straal van 25 
meter rond het bedrijf op te ruimen. Dat geldt 
alleen voor afval van producten die door de 
ondernemer worden verkocht. Denk daarbij 
bijvoorbeeld etensresten en verpakkingen.

PLASTIC BESTEK EN WEGWERPSERVIES 
VERBODEN
Bedrijven mogen vanaf 1 januari 
2024 geen voedsel en drank meer 
aanbieden in wegwerpbekers, bestek of 
maaltijdverpakkingen van plastic. Kan het 
bedrijf niet zonder dat servies, dan kan een 
vrijstelling aangevraagd worden. Als die wordt 
verleend, moet (onder meer) 75 tot 90 procent 
van de verpakkingen ingezameld worden voor 
hergebruik.

VERBOD OP E-SIGARETTEN MET SMAAKJE
De verkoop van e-sigaretten met smaakjes 
(behalve tabakssmaak) is vanaf 1 januari 
2024 verboden. Eerder was het al verboden 
die smaakjes te produceren of in te kopen. 
Winkeliers mogen nog wel tot het einde van 
2023 hun voorraden verkopen. 

ACCIJNS OP ALCOHOL OMHOOG
De accijns op bier, wijn en andere 
alcoholhoudende dranken gaat op 1 januari 
2024 omhoog met ca 8,4 procent.

BELASTING ALCOHOLVRIJE  
DRANKEN OMHOOG
De verbruiksbelasting op alcoholvrije dranken 
als frisdranken en vruchtensappen stijgt tot 
26,13 euro per 100 liter (hectoliter). Deze 
verbruiksbelasting geldt naar verwachting vanaf 
1 januari 2024 niet meer voor mineraalwater 
en melk.

MKB-WINSTVRIJSTELLING DAALT 
De MKB-winstvrijstelling daalt van 14 procent 
naar 13,31 procent. De vrijstelling vermindert 
je belastbare winst na ondernemersaftrek. Door 
deze maatregel betaalt u over 2024 dus meer 
belasting dan over 2023.

ZELFSTANDIGENAFTREK OMLAAG 
De zelfstandigenaftrek gaat in 2024 omlaag 
met 1280 euro. In 2023 is dat nog 5.030 euro. 
In 2024 gaat de zelfstandigenaftrek omlaag 
naar 3.750 euro. U mag dat bedrag van uw 
winst aftrekken waardoor u daar geen belasting 
over hoeft te betalen. In 2024 betaalt u door de 
verminderde aftrek dus meer belasting.

De komende jaren daalt de zelfstandigenaftrek 
verder. U heeft recht op de zelfstandigenaftrek 
als u minimaal 1225 uur per jaar in uw 
onderneming werkt.

BOR EN DSR ALLEEN VOOR 
 ONDERNEMINGSVERMOGEN
De Bedrijfsopvolgingsregeling (BOR) en 
Doorschuifreling (DSR) worden vanaf 2024 
soberder. In de bestaande BOR hoeft u minder 
of geen erfbelasting te betalen.  
In de doorschuifregeling (DSR) hoeft u geen 
inkomstenbelasting te betalen over de winst die 
u overhoudt. Die betaalt de volgende eigenaar. 

Vanaf 2024 mogen deze twee regelingen 
alleen nog gebruikt worden voor het 
ondernemingsvermogen en niet meer voor 
vermogen uit de verhuur van onroerende zaken 
zoals bedrijfspanden, huizen of akkers. Vanaf 
2025 volgen meer wijzigingen.

ENERGIE-INVESTERINGSAFTREK  
LAGER EN VERLENGD
De energie-investeringsaftrek (EIA) voor 
ondernemers wordt met 5 jaar verlengd, tot en 
met 2028. Het percentage dat u mag aftrekken 
daalt in 2024 wel van 45,5 naar 40 procent.  
De investering bedraagt minimaal 2.500 euro 
en maximaal 136 miljoen euro.

Als u investeert in energiebesparende en 
duurzame bedrijfsmiddelen, dan kunt u in 
aanmerking komen voor de EIA. Daarmee 
mag u een percentage van de kosten van uw 
investering aftrekken van de winst. Daardoor 
betaalt u minder belasting.

Wat verandert er voor u of voor uw bedrijf? 

Wetgeving per 1 januari 2024

VRAGEN OF ADVIES?
 
Neem contact op met Vakcentrum 
 Bedrijfsadvies via (0348) 41 97 71  
als u vragen heeft over een van  
bovenstaande wetten of regelingen. 
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07-12-2023: De Nacht van de Centrummanager

17-01-2023: Cursus arbo professionalisering

23-04-2024: DAG VAN HET VAKCENTRUM

Agenda
Ga voor het actuele overzicht en aanmelden naar  
www.vakcentrum.nl/agenda

De campagne is er op gericht kamerleden, 
bewindslieden en andere beslissers te wijzen 
op het belang van een gezonde detailhandel in 
een gezonde winkelstraat. Onder het motto “de 
winkelier is meer waard” wordt de  positieve rol 
van de detailhandel in de winkel en winkelstraat 
uitgedragen en dringen we aan op minder 
regelgeving en lagere kosten.

Patricia Hoogstraaten: “Als er nu niets veran-
dert wordt het in de toekomst een stuk lastiger 
om dichtbij huis je dagelijkse boodschappen te 
doen. Ook de (sociaal) culturele en sportacti-
viteiten lopen gevaar want daar leveren lokale 
winkeliers een belangrijke bijdrage aan, zowel 
financieel als qua organisatie. Met de campag-
ne ‘Mag het ietsje minder zijn?’, roepen wij op 
tot minder complexe regels, accijnzen en btw, 
lasten bij zieke medewerkers, loonkosten voor 
werkgever en lasten- en regeldruk. Wat ‘ietsje 
méér mag zijn’ is waardering voor ondernemer-
schap, toegang tot financiering, netto-inkomen 
voor medewerkers, politie-inzet tegen winkel-
criminaliteit, investering in winkelgebieden en 
bescherming tegen hoge huren.”
In eerste instantie wordt de campagne gevoerd 
via de posters in de winkels en uitingen op 
social media. Daarvoor is een speciale digitale 
toolkit beschikbaar op www.ietsjeminder.nl. 

Met die toolkit kunnen winkeliers hun eigen 
persoonlijke post maken. Als dan de hashtag 
#ietsjeminder wordt gebruikt, wordt de post 
ook opgenomen in de wall of fame op de 
 website www.ietsjeminder.nl

Later wordt de campagne directer 
 gericht op de politiek. De timing 
daarvan is afhankelijk van  
het verloop van de formatie.

Den Haag, mag het 
ietsje minder zijn?
Net voor de verkiezingen is de campagne “Den Haag, mag het ietsje minder 
zijn?“ gestart. De campagne is opgezet door NBOV, Inretail en Vakcentrum.  
Door aansluiting van andere brancheorganisaties is inmiddels een 
detailhandelsbrede campagne ontstaan. 
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MAG DIT IETSJE MEER?

+ Waardering voor ondernemerschap
+ Toegang tot financiering
+ Netto-inkomen voor onze medewerkers

+ Politie-inzet tegen winkelcriminaliteit
+ Investering in winkelgebieden
+ Bescherming tegen hoge huren
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Het Vakcentrum is de onafhankelijke 
 belangen behartiger en bewezen  partner van 
 zelfstandige  detaillisten in food, non-food, fast 
moving  consumer goods en  franchisenemers.

Vakcentrum feliciteert...
Edward Koornneef  van Jumbo Foodmarkt 
Koornneef Westland met de prijs voor Mooiste 
Nieuwe Supermarkt van Nederland.

Wim en Robert-Jan Maassen van den Brink 
met de onderscheiding Deventer Retailer van 
het Jaar 2023, uitgereikt op de Dag van de 
Ondernemer 17 november 2023.

Jubilea
Klaas Tegel en Edwin Tegel met het 130-jarig 
bestaan van Tegel Kookwinkel in Beverwijk.

Mattanja Knoppert-Valk met het 70-jarig 
bestaan van Jens Valk in Honselerdijk.

(Her)openingen
Cindy Westra met de opening van Zuivelhoeve 
Paddepoel in Groningen in oktober.

Coop Hans Vlaar met de heropening als Plus in 
Oldebroek op woensdag 11 oktober.

Coop Johan Jongman en Diane Flinkert met 
de heropening als Plus in Schoonebeek op 18 
oktober.

Certificering
• PLUS De Koning, 

 Heemstede

Hercertificering
• Jumbo Beek en Donk
• PLUS Cappendijck, Hollandscheveld

Ardi en Brigith van der Hoek met de opening 
van Hoeksch Gemak in ’s Gravendeel op 19 
oktober.

Coop Harold Aalderink met de heropening als 
Plus in Steenderen op 25 oktober.

Janco Zeijlemaker als nieuwe eigenaar van de 
Spar in Kollumerzwaag op 25 oktober.

Hans Geveling met de opening van Albert Heijn 
XL Waalsprong in Nijmegen op 1 november.

Wilton Wichers Schreur als nieuwe eigenaar 
van Plus Wichers Schreur in Markelo op 6 
november.

Anton Klapwijk en Willie Oranje-Klapwijk  
met de opening van Zuivelhoeve Groningen op 
9 november.

Dave Kortekaas en Marcha Kortekaas met de 
opening van OOK in Woerden op 9 november.

Deliana Hop met de opening van Intertoys 
Bunschoten op 11 november.

Mathijs Faassen met de overname van Spar 
City Zutphen op 14 november.

Stan Heerschap met de opening van Albert Heijn 
Heerschap Haelen op 14 november.

Pim Meijer en Luke van Gelder met de overname 
van Spar City Zwolle op 14 november. 

Naomi en Melanie van Ommeren met de ope-
ning van Gastrovino Rotterdam op 16 november.

Marcel Schungel met de heropening van  
Plus Blijdorp in Rotterdam op 22 november.

Doede Simonides met de heropening van Coop 
naar Plus Simonides in Vledder op 22 november.

Richard Laurijssen met de opening van Jumbo 
Richard Laurijssen in Teteringen op 29 november.

Plus Peter en Antoinette de Wit met de 
 heropening als Boon’s Dagmarkt in Nieuwstadt  
op 29 november.

Wij wensen u een   Wij wensen u een   
succes- en sfeervolle decembermaand  succes- en sfeervolle decembermaand  

en een gezonde start van 2024en een gezonde start van 2024


